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در گفتوگو با ایسنا اعلام شد

کاهش غیرمحسوس آمارهای کرونا / علت طولانی شدن پیک پنجم بیماری

رئیس دانشگاه علوم پزشکی ایران ضمن تشریح وضعیت بیماری کرونا در تهران، علل طولانی شدن پیک پنجم را تشریح

کرد.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی ایران ضمن تشریح وضعیت بیماری کرونا در تهران، علل طولانی شدن پیک پنجم را تشریح کرد.

دکتر جلیل کوهپایه زاده در گفت وگو با ایسنا، گفت: بر اساس آخرین اطلاعات موجود اوضاع مراجعات به مراکز بیمارستانی اندکی
کاهش یافته است؛ البته این کاهش چندان زیاد و واضح نیست و به همان نسبت بستری ها در تهران نسبت به هفته گذشته
کاهش یافته است. میزان مرگ و میر کماکان مانند گذشته است و به نوعی به دلیل وجود بیماران بدحال کاهش آمار مرگ هم
چندان واضح نیست. اگر مردم به خوبی پروتکل ها را رعایت کنند میزان بستری ها هم تحت تاثیر کم شدن مراجعات، کم می

شود.

وی درخصوص عوامل موثر در کاهش غیر محسوس آمار مراجعات، اظهار کرد: افزایش مراقبت های بهداشتی و رعایت بیشتر
پروتکل های بهداشتی، افزایش واکسیناسیون و آغاز آثار ایمنی زایی آن در جامعه و... از علل اصلی این کاهش نامحسوس آمار

است.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی ایران تاکید کرد: نمودارها نشان می دهد به قله پیک رسیدیم و اندکی در حال افت هستیم اما
همین به تنهایی کافی نیست. اگر به سوابق قله ها در پیک های قبلی نگاه کنید می بینید که گاهی اوقات هم دوباره به ارتفاع
رفته است و حالت متناوب پیدا کرده است. از این نظر به طور قطعی نمی توان گفت از قله رد شدیم مگر اینکه کاهش آمار و
مراجعات در سراشیبی خیلی واضحی قرار گیرد. همین که فعلا در روند افزایشی نیستیم با اینکه کاهش موارد چشمگیر نیست

اما نشان می دهد اوضاع در حال نزدیکی به تحت کنترل درآمدن است.

او درباره علت طولانی شدن پیک پنجم کرونا، تصریح کرد: نوع جهشی که با آن درگیر پیک پنجم شدیم متفاوت بود. جهش دلتا
واگیرداری شدیدتری دارد که این امر یکی از دلایل اصلی طولانی شدن پیک است. از طرفی جهش دلتا نشان داد خیلی از واکسن

های ما نسبت به سویه های جدید ایمنی زایی کمتری دارد و این هم می تواند دلیل افزایش رخداد این پیک باشد.

وی با بیان اینکه بروز پیک ششم کرونا هم محتمل است، ادامه داد: همانطور که پیک های قبلی رخ داد پیک ششم هم محتمل
است؛ اما زمان آن وابسته به رفتارهای ما است که چگونه پیشگیری کنیم یا سرعت واکسیناسیون ما به چه شکل باشد. ان

شاءالله با بهبود رعایت ها و واکسیناسیون شاهد پیک های سنگین بیماری نباشیم و بتوانیم به راحتی آن را مدیریت کنیم.

کوهپایه زاده درباره صحبت هایی که پیرامون بازگشایی مدارس به میان می آید، بیان کرد: هنوز تصمیمات در این زمینه قطعی
نیست و طبیعتا ستاد ملی مقابله با کرونا با نزدیکی به اول مهر نظر خود را اعلام می کند ولی به نظر می رسد ترکیبی از آموزش
حضوری و غیر حضوری در پیش بگیریم؛ مگر اینکه خدایی نکرده شرایط خیلی سختی به لحاظ اپیدمی بیماری بویژه در سنین پایین

رخ دهد که مجبور باشیم آموزش ها را مجازی پیش بریم.

او تاکید کرد: البته فراموش نکنیم کودکان علی رغم تذکرات ما نمی توانند پروتکل ها را کاملا به درستی رعایت کنند. می توان
تعداد دانش آموزان در کلاس ها را کمتر کرد اما قطعا نمی شود خیلی فاصله گذاری ها را رعایت کرد؛ در نتیجه طبیعی است که
خطراتی با بازگشایی مدارس وجود داشته باشد. اگر واکسیناسیون در سنین زیر ۱۸ سال برقرار شود طبیعتا با آرامش بیشتری

می توانیم کلاس های آموزش حضوری را داشته باشیم.

وی درباره امکانات درمانی بیمارستانها نیز گفت: خوشبختانه اکنون مشکلی در تامین دارو و تجهیزات برای بیماران کرونایی نداریم
فقط در برخی شهرستان های تهران برای تخت های بستری محدودیت هایی داریم.

کوهپایه زاده با تاکید بر لزوم افزایش سرعت واکسیناسیون، اظهار کرد: خوشبختانه بخش های جدیدی از واکسن به دستمان
رسیده است و مجددا واکسیناسیون را پر قدرت ادامه می دهیم و سرعت واکسیناسیون را بالا خواهیم برد. اگر بتوانیم مراکزی را

هم به شکل شبانه روزی برای این امر اختصاص می دهیم.

1 صفحه 1 | ITShams.ir - قدرت گرفته از پرتال شمس

http://tebyan-tabriz.ir/News/196723/


وی گفت: در روزهای ابتدایی هفته میزان تزریق واکسن کاهش یافته بود و مراکزی موقتا از مدار خارج شدند؛ اما مجددا کار تلقیح
واکسن را با رسیدن پارت های جدید از سر گرفتیم. برای واکسیناتور هم از نیروهای بسیج، سپاه، ارتش و نیروهای داوطلب هلال

احمر کمک می گیریم.
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